
Zastupitelstvo města Kutné Hory přijalo na svém zasedání 
dne 7.listopadu 2017 
 

Usnesení č. 221/17 k rozpočtovému opatření OPPŠK č. 44 
Zastupitelstvo města s c h v a l u j e 
a) předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 44 - přesun prostředků z položky - 
OSM "Spolkový dům - zabezpečení ve výši 169 000,- Kč na položku - Sparta KH z.s. - 
investiční příspěvek. 
Investiční prostředky jsou určeny na částečnou úhradu nákladů na opravu a zpevnění plochy 
ze zámkové dlažby v rámci akce " Vybudování sociálního zařízení a kiosku pro návštěvníky 
fotbalového stadionu. 

Důvodová zpráva: 

 

Rada města na svém jednání dne 4.10.2017 projednala a svým usnesením č. 760/17 
doporučila ZM  

schválit  

 

a) předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 44 – přesun prostředků 
z položky -  OSM „Spolkový dům - zabezpečení ve výši 169 000,- Kč na položku – Sparta 
KH z.s. – investiční příspěvek. 

Investiční prostředky jsou určeny na částečnou úhradu nákladů na opravu a zpevnění 
plochy ze zámkové dlažby v rámci akce „ Vybudování sociálního zařízení a kiosku pro 
návštěvníky fotbalového stadionu. 

 

b) předložený návrh dodatku veřejnoprávní smlouvy na poskytnutí investiční 
dotace pro rok 2017 pro Spartu Kutná Hora, z.s., sídlem U Lorce 57/3, 284 01 Kutná 
Hora. 

 

Návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 44 přesun rozpočtových prostředků (§ 16, 
odst. 3, písm. a) zákona č. 250/2000 Sb.) 

 

Částka:  169 000,- Kč 

 

Zdůvodnění: Dne 27.9.2017 byla našemu oddělení doručena prostřednictvím 
majetkového oddělení žádost Sparty Kutná Hora, z.s. o příspěvek na úhradu nákladů 
na opravu a zpevnění plochy ze zámkové dlažby. Jedná se o zpevnění plochy 



v místě pro diváky na fotbalovém hřišti, kde je v současné době realizována akce 
„Vybudování sociálního zařízení a kiosku pro návštěvníky fotbalového stadionu.  

Z výše uvedeného důvodu předkládáme požadavek na rozpočtové opatření, kterým 
dochází k přesunu neinvestičních rozpočtových prostředků z OrJ 2956 – OSM „Spolkový 
dům – zebezpečení“ ve výši 169 000,- Kč na Orj 2867 Sparta Kutná Hora z.s. – investiční 
příspěvek. 

OdPa  SpPo  OrJ   OrgC Text                           SR UR úprava 
UR po 
úpravě 

3419 6322 2867 43029 
Sparta KH z.s. - investiční 
příspěvek 0,00  200 000,00  

169 000 369 000,00 

3613 6121 2956 13001 
OSM „spolkový dům - 
zabezpečení 250 000,00  250 000,00 

-169 000,00 81 000,00 

 

Příloha  

• č. 1:  Žádost o příspěvek Sparta Kutná Hora, z.s.  
• č. 2:  Návrh dodatku veřejnoprávní smlouvy 

 

Příloha č. 1 



 



 

Usnesení č. 222/17 k rozpočtovému opatření OPPŠK č. 47 
Zastupitelstvo města s c h v a l u j e 
a) předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 47 - přesun prostředků z položky - 
SKP Olympia Kutná Hora (KAP 8 - registrovaná mládež) ve výši 224 870,- Kč na položku - 
SKP Olympia Kutná Hora - investiční příspěvek. 
Investiční prostředky jsou určeny na částečnou úhradu nákladů spojených s pořízením 
časomíry. 

Důvodová zpráva: 

 

Rada města na svém jednání dne 18.10.2017 projednala a svým usnesením č. 805/17 
doporučila ZM  

 

schválit  

 

a) předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 47 – přesun prostředků 
z položky -  SKP Olympia Kutná Hora (KAP 8 – registrovaná mládež) ve výši 224 870,- Kč 
na položku – SKP Olympia Kutná Hora – investiční příspěvek. 

Investiční prostředky jsou určeny na částečnou úhradu nákladů spojených s pořízením 
časomíry. 

 

b) předložený návrh dodatku veřejnoprávní smlouvy na poskytnutí investiční 
dotace pro rok 2017 pro SKP Olympia Kutná Hora z.s., sídlem Střelecká 617, 284 01 
Kutná Hora. 

 

 

Návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 47 přesun rozpočtových prostředků (§ 16, 
odst. 3, písm. a) zákona č. 250/2000 Sb.) 

 

Částka : 224 870,- Kč 

 

Zdůvodnění: Dne 10.10.2017 byla našemu oddělení osobně doručena žádost SKP 
Olympia Kutná Hora z.s. o změnu účelu využití dotace, kterou organizace obdržela na 
činnost registrované mládeže oddílu atletiky. Nedílnou součástí tohoto oddílu je i účast na 
atletických soutěžích. Pro pořádání závodů na domácím hřišti je v současné době 
nezbytné vybavení elektrickou běžeckou časomírou, jejíž pořízení je finančně velmi 



náročné. Vzhledem k tomu, že SKP Olympia Kutná Hora v letošním roce uspěla se žádostí 
o dotaci u MŠMT a zároveň se jí podařilo získat finanční prostředky od dalšího subjektu, 
mohla by dle vysvětlení pana předsedy Karla Ptáčka spojením všech dotací a vlastních 
finančních prostředků, náklady na nákup časomíry pokrýt. Jelikož se jedná o pořízení 
investice, je nutné účel čerpání upřesnit dodatkem již uzavřené smlouvy o poskytnutí 
dotace. 

Z výše uvedeného důvodu předkládáme požadavek na rozpočtové opatření, kterým 
dochází k přesunu neinvestičních rozpočtových prostředků z položky - SKP Olympia Kutná 
Hora (KAP 8 – registrovaná mládež) ve výši 224 870,- Kč na položku – SKP Olympia 
Kutná Hora – investiční příspěvek. 

 

Rozpočtová skladba v Kč: 

      
OdPa  SpPo  OrJ OrgC Kap Text                           

schválený 
rozpočet 

upravený 
rozpočet 

úprava UR po úpravě 

3419 5222 2867 43028 08 SKP Olympia - atletika 0 224 870,00 
- 224 870,00 

0,00 

3419 6322 2867 43028 0 
SKP Olympia – atletika 
– investiční příspěvek 

0 0 224 870,00 224 870,00 

 

Příloha  

• č. 1:  Žádost o změnu využití dotace 



 

 

 

 



Usnesení č. 223/17 k žádosti o navýšení rozpočtu - GFJ a MK 
Zastupitelstvo města s c h v a l u j e 
a) předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 45 - navýšením rozpočtu Galerie 
Felixe Jeneweina Kutná Hora pro rok 2017 na krytí provozních nákladů ve výši 400 000,- Kč 
z rozpočtové rezervy dle bodu č. 1 důvodové zprávy 
b) předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 46 - navýšením rozpočtu Městské 
knihovny Kutná Hora pro rok 2017 na krytí provozních nákladů ve výši 181 418,- Kč z 
rozpočtové rezervy dle bodu č. 2 důvodové zprávy 

 

Důvodová zpráva: 

 

1) Rozpočtové opatření OPPŠK č. 45 - přesun rozpočtových prostředků (§ 16, odst. 
3, písm. a) zákona č. 250/2000 Sb.) 

                               

Částka 400 000,- Kč 

 

Zdůvodnění: Předkládáme radě města k projednání žádost ředitele GFJ pana Mgr. Aleše 
Rezlera o navýšení provozní dotace pro GFJ na rok 2017. Galerie se dlouhodobě potýká 
s výší schváleného ročního rozpočtu, který nedokáže pokrýt provozní náklady organizace. 
Důvody uváděné vedením galerie v žádosti považujeme za relevantní. 

Rozpočtová skladba v Kč: 
     

OdPa SpPo OrJ OrgC Text 
schválený 
rozpočet 

upravený 
rozpočet úprava UR po úpravě 

3315 5331 2840 52628 
GFJ - příspěvek na 
provoz 

1 000 000,00  1 000 000,00  400 000,00 1 400 000,00 

6171 5901 2200   Rozpočtová rezerva 135 590,00 5 239 051 -400 000,00 4 839 051,00 

Příloha č. 1 – žádost GFJ 

 

 

 

 

 

Městský úřad Kutná Hora     

Mgr. Pavel Ladra                                                                           



oddělení kultury 

 

Věc:  Žádost o navýšení rozpočtu Galerie Felixe Jeneweina města Kutné Hory pro rok 2017 

 

                                                                      V Kutné Hoře 27. 9. 2017 

 

Vážený pane magistře, 

obracím se na vás v souvislosti s vývojem rozpočtu městské galerie.  

 

Pro letošní rok jsme předkládali návrh rozpočtu ve výši 2.445.000,- Kč (viz návrh rozpočtu Galerie 
Felixe Jeneweina města Kutné Hory 09/2016). Zastupitelstvem města (čís.usnesení 273/10-
21.12.2010) byl schválen pro GFJ rozpočet nižší, tj.1.000.000,- s rezervou na podíl na dotacích 
50.000,- .Tato rezerva začleněná do rozpočtu města u kapitoly GFJ byla určena jako v předchozích 
letech pro případ, že budou GFJ poskytnuty dotace z grantových fondů, je ovšem stanovena vždy 
v hypotetické výši a nikoliv jako rezerva faktická rovnající se výši skutečně poskytnuté dotace.  

 

Rozhodnutím MK ČR č.j.MK-S 11930/2016 byla na základě výsledků výběrového dotačního řízení 
poskytnuta GFJ neinvestiční dotace ve výši 300.000,- Kč (oznámeno  dopisem z 22.3.2017) na činnost 
galerie v roce 2017. Ze Středočeského kraje byla z Fondu hejtmana Středočeského kraje na projekt 
výstavy Matěje Olmera – Streetart Festival 08/2017  poskytnuta dotace 40.000,-.  

 

Přes veškerá úsporná opatření týkající se provozu galerie, je za polovinou kalendářního roku zřejmé 
jaký význam mají pro Galerii Felixe Jeneweina města Kutné Hory poskytované dotace. Schválená výše 
rozpočtu je evidentně nedostatečná a totéž platí o výši rezervy na podíl na dotacích. Každoročně 
stoupající nákladové a režijní položky díky navýšení cen energií, navýšení cen služeb, legislativou 
stanovených nárůstů mzdových prostředků by se měly samozřejmě zohledňovat i při stanovení výše 
příspěvku na činnost organizace (GFJ).  

 

K dnešnímu datu zbývá ve schváleném rozpočtu GFJ k čerpání 137.000,- / na účtu GFJ je 163.000,- 
součet těchto částek nepokryje ani náklady na mzdy a odvody 4x110.000 (09,10,11,12).  

 

Žádám tedy touto cestou o schválení rozpočtové změny města, která by navýšila rozpočet městské 
galerie z rezervy města o částku 400.000,- Kč na zbývající nutné provozní náklady GFJ.  



 

 

…………………………………………… 

                                                             Mgr. Aleš Rezler,  

ředitel GFJ 

 

2) Rozpočtové opatření OPPŠK č. 46 - přesun rozpočtových prostředků (§ 16, odst. 
3, písm. a) zákona č. 250/2000 Sb.) 

                               

Částka 181 418,- Kč 

 

Zdůvodnění: Předkládáme radě města k projednání žádost ředitelky Městské knihovny 
Kutná Hora o navýšení provozní dotace pro MK na rok 2017. Důvody navýšení jsou 
v přiložené žádosti. 

  

Rozpočtová skladba v Kč: 
     

OdPa SpPo OrJ OrgC Text 
schválený 
rozpočet 

upravený 
rozpočet 

úprava UR po úpravě 

3314 5331 2840 52584 
Městská knihovna - 
příspěvek 

7 034 000,00  7 214 009,00  181 418,00 7 395 427,00 

6171 5901 2200   Rozpočtová rezerva 135 590,00 4 839 051,00 -181 418,00 4 657 633,00 

 

 

Příloha č. 2 – žádost Městské knihovny 
 

Městská knihovna Kutná Hora 
Husova 145, 284 01 Kutná Hora, IČ 62951491 

tel.: 327 512 079, fax: 327 514 805 
e-mail: info@knihovna-kh.cz 

 
Město Kutná Hora 
odd. kultury, školství a tělovýchovy 
Mgr. Pavel Ladra 
Havlíčkovo nám. 552   
284 01 Kutná Hora 
 
V Kutné Hoře dne 5. 10. 2017 

mailto:info@knihovna-kh.cz


 
 
Věc: Žádost o navýšení rozpočtu na r. 2017 
 
        V roce 2017 hospodaříme s rozpočtem ve výši 7,034.000,-- schváleným Zastupitelstvem města 
Kutná Hora. Hospodaření organizace se vyvíjí dle plánu, ale aktuálně vzniklo několik situací, které 
rozpočet Městské knihovny Kutná Hora výrazně ovlivňují.  
       V souvislosti s plánovanou rekonstrukcí budovy ZŠ Na Náměti byla naší organizaci v dubnu 
letošního roku předána do správy tato budova včetně náležitostí. Tím vznikají naší organizaci 
neplánované výdaje, které jsou prvním důvodem této žádosti.    
       Na základě Protokolu o předání a převzetí majetku ze dne 28. 4. 2017 a dalších podkladů, které si 
až dosud předáváme s příslušným odborem Městského úřadu Kutná Hora, vyčíslujeme náklady, které 
souvisejí s provozem budovy (např. energie, revize, provoz kotelny, odpisy majetku atd.). Toto 
navýšení dosáhne výše cca Kč 171.000,--.   
        Druhým důvodem naší žádosti je zákonné zvýšení mzdových nákladů – tarifních platů, aktuálně 
schválené od 1. 11. 2017, které rovněž nemohlo být z pochopitelných důvodů zahrnuto do 
plánovaného rozpočtu na tento rok. Mzdová navýšení včetně odvodů činí Kč 10 418,--.  
       Žádáme proto o celkové navýšení rozpočtu na r. 2017, a to o Kč 181 418,--. Tato částka řeší naše 
zvýšené náklady, které uvádíme. 

  
 

S přáním hezkého dne 

 

Mgr. Gabriela Jarkulišová                               
ředitelka 

Usnesení č. 225/17 k rozpočtovému opatření OPPŠK č. 40 
Zastupitelstvo města s c h v a l u j e 
předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 40 - přesun prostředků z položky rezerva 
školství ve výši 190 000,00 Kč na neinvestiční příspěvek pro příspěvkovou organizaci 
Základní škola T. G. Masaryka Kutná Hora, Jiráskovy sady 387, Kutná Hora na finanční 
zajištění havarijní situace terasy a venkovního schodiště dle důvodové zprávy. 

Důvodová zpráva: 

 

RM na svém jednání dne 20. 9. 2017 projednala a svým usnesením č. 724/17 doporučila 
ZM schválit přesun prostředků z položky rezerva školství ve výši 190 000,00 Kč 
na neinvestiční příspěvek pro příspěvkovou organizaci Základní škola TGM Kutná 
Hora, Jiráskovy sady 387, Kutná Hora na finanční zajištění havarijní situace terasy a 
venkovního schodiště.  
                               
Rozpočtové opatření OPPŠ č. 40 – přesun rozpočtových prostředků (§ 16, odst. 3, 
písm. a) zákona č. 250/2000 Sb.) 
 
Částka: 190 000,00 Kč  
 



Ředitelka Základní školy T. G. Masaryka Kutná Hora paní Mgr. Zdeňka Mačinová 
předložila požadavek na čerpání prostředků z rezervy škol na řešení havarijního stavu 
terasy a schodiště před hlavním vchodem do školy.  
V příloze je předložen předpokládaný rozpočet na opravu od Ing. Nepraše – firma 
Stavonel, který si ZŠ vyžádala před zahájením výběrového řízení.  
 
Informace o průběhu výběrového řízení na Rekonstrukci terasy a opravu schodiště před 
hlavním vchodem do budovy ZŠ T.G.Masaryka Kutná Hora:  
Výzvou z 19. 9. 2017 byly osloveny 3 firmy – Unikom a.s., Stavonel spol.s.r..o. a Jiří 
Venhoda. Svou nabídku do uvedeného termínu doručila pouze 1 firma – Stavonel 
spol.s.r.o., která se tedy stala vítězem výběrového řízení (v příloze). 
Nabídková cena bez DPH – 181 033,- Kč, s DPH – 219 050,- Kč. Lhůta dodání – do 30. 
11. 2017 (v případě příznivého počasí). 
 
Finanční zajištění akce:  
Škola ze schváleného příspěvku bude schopna zajistit rozdílnou částku celkové ceny – t.j 
část DPH.  
Pro realizaci odstranění havárie žádá o navýšení 190 000,00 Kč. 
Navrhujeme RM doporučit ZM schválit navýšení příspěvku ZŠ TGM Kutná Hora 
ve výši 190 000,00 Kč – účelově určené prostředky z rezervy škol.  

 
Rozpočtová skladba v Kč:       
 
 
OdPa  SpPo  OrJ   Org C  Text                           

schválený 
rozpočet 

upravený 
rozpočet 

úprava 
rozpočtu 

rozpočet po 
úpravě 

3113 5331 2867 52722 ZŠ TGM Kutná Hora  
                  

6 021 000,00 
              

   6 021 000,00 
 

  +190 000,00 
  

6 211 000,00 
 
3113 

 
5901 

 
 

  
Rezerva školství  

 
  400 000,00 

 
    272 900,00 

 
  - 190 000,00 

 
    82 900,00 

 
Příspěvková organizace obdrží z OPPŠK písemnou úpravu příspěvku na rok 2017 
s vyčíslením výše navrženého rozpočtového opatření OPPŠK č. 40. 
 
Přílohy: žádost ředitelky  

  předběžný rozpočet  
  Stavonel – rozpočet z výběr.řízení  

 



 

 

 



Oprava terasy ZŠ TGM KH 

      

        

      

jednotková 
cena cena celkem 

        Bourání podkladů pod dlažby nebo mazanin betonových nebo z litého asfaltu 
tl do 100 mm pl přes 4 m2 

m3 3,750 
4200 15750 

Bourání podlah z dlaždic keramických nebo xylolitových tl do 10 mm plochy 
přes 1 m2 

m2 25,000 
65 1625 

Odstranění násypů pod podlahy tl do 100 mm pl přes 2 m2 m3 3,750 320 1200 

výkop stávající kanalizace m3 16,000 650 10400 

demontáž stávající kanalizace kpl 1,000 3500 3500 

pokládka nové kanalizace kpl 1,000 8000 8000 

hutněný zásyp nové kanalizace m3 16,000 1800 28800 

konstrukční vrstva pod podkladní beton m3 3,750 1800 6750 

podkladní beton m3 3,750 3800 14250 

dlažba - materiál m2 25,000 900 22500 

dlažba- pokládka m2 25,000 750 18750 

oprava stávajícího schodiště - vyspravení spár, dotmelení kpl 1,000 15000 15000 

Nakládání suti a vybouraných hmot t 49,500 95 4702,5 

Odvoz suti na skládku a vybouraných hmot nebo meziskládku do 1 km se 
složením 

t 49,500 
225 11137,5 

Příplatek k odvozu suti a vybouraných hmot na skládku ZKD 1 km přes 1 km t 544,500 10 5445 

Poplatek za uložení stavebního směsného odpadu na skládce (skládkovné) t 49,500 450 22275 

        

    

STAVONEL spol. s r.o 

 

    

Komenského nám. 39, Kutná Hora 28401 

    

IČ:25737082, DIČ:CZ25737082 

 

    
 

   

    

mob:721237079 

  

    

e-mail:mnepras@stavonel.cz 

    

www.stavonel.cz 

 

      
 

 

        

Usnesení č. 226/17 k rozpočtové opatření OPPŠK č. 51 
Zastupitelstvo města s c h v a l u j e 



předložený návrh na rozpočtové opatření OPPŠK č. 51 - přesun prostředků z položky 
rozpočtová rezerva ve výši 1 100 000,00 Kč na investiční příspěvek pro příspěvkovou 
organizaci Školní jídelny, Jana Palacha 166, Kutná Hora na částečné finanční zajištění 
vybavení školní jídelny v ul. Kremnická 98 dle důvodové zprávy. 

 
Důvodová zpráva: 

 

RM na svém jednání dne 1. 11. 2017 projednala a svým usnesením č. …./17 doporučila 
ZM schválit přesun prostředků z položky rozpočtová rezerva ve výši 1 100 000,00 
Kč na investiční příspěvek pro příspěvkovou organizaci Školní jídelny Kutná Hora, Jana 
Palacha 166, Kutná Hora na finanční zajištění vybavení školní jídelny v ul. Kremnická 98.  

 

Rozpočtové opatření OPPŠK č. 51 – přesun rozpočtových prostředků (§ 16, odst. 3, 
písm. a) zákona č. 250/2000 Sb.) 

 

Částka:   1 100 000,00 Kč  

 

Dne 3. 10. 2017 se ve školní jídelně Kremnická ul. uskutečnilo pracovní setkání s vedoucí 
této školní jídelny paní Zahradníčkovou za účasti zástupců rodičů stravovaných dětí, 
Školské rady ZŠ Žižkov, vedení ZŠ Žižkov, pracovnice OPPKŠ. Z důvodu dlouhodobější 
nemoci nebyla přítomna ředitelka PO Školní jídelny paní Kloudová.  

Důvodem setkání bylo zjistit důvody výrazného zhoršení situace ve školní 
jídelně – dlouhé čekání žáků ve frontě na jídlo.  

Školní jídelna stav odůvodňovala nárůstem jedné třídy s 30 žáky na ZŠ Žižkov.   

Základní škola nemá v letošním školním roce vyšší celkový počet žáků než v uplynulých 
třech letech. Pouze žáci prvního ročníku jsou rozděleni do čtyř tříd po 22 žácích.  

Vedení školy upravilo rozvrh tak, aby žáci co nejlépe využili možné období pro výdej 
obědů. Podrobně uvádí ředitelka školy v příloze.  

Velkým problémem jídelny je nedostatek prostoru pro vlastní stolování, výdej 
jídla i jeho přípravu. Budována byla pouze jako výdejna dováženého jídla. 

Jídelna je vybavena nábytkem, který je umístěn velmi těsně – 150 míst u stolů. Děti si 
však nemohou donášet všechny části oběda jednorázově na tácech. Opakovaným 
docházením se prodlužuje čas jejich pobytu v jídelně. Podrobně uvedeno v příloze – 
vyjádření Školské rady ZŠ Žižkov.  

Návrhy na zvětšení výdejního prostoru a přemístění chladícího boxu vedoucí školní 
jídelny nepřijala s odůvodněními na hygienické předpisy.  



Dne 11. 10. 2017 školní jídelnu znovu navštívila pracovnice OPPŠK s ředitelkou PO Školní 
jídelny. Jednání proběhlo za účasti všech pracovníků školní jídelny.   

Stručné shrnutí závěrů jednání: 

Řešit prostor vlastního stravování lze pouze pořízením úsporného nábytku – 
pevně spojené řady stolů a sedátek. Bylo by možné získat 180 míst u stolů.  

Zrychlení výdeje - získaný prostor umožní používání táců (nutný nákup). Řešen musí 
být způsob jejich čištění. Nezbytné provést úpravu prostoru výdeje – instalovat rošt 
pro posun táců při podávání jídel.  

Na umístění chladícího boxu v prostoru výdeje pracovníci ŠJ trvají z důvodu plnění  
hyg.předpisů.  

Na posouzení možné kapacity vařených pokrmů a hledání nejvhodnějšího řešení 
v prostoru vaření a výdeje jídel bude pozvána odborná firma. (V minulosti kapacitu 
stanovila Okresní hygienická stanice, její nástupní organizace již tuto činnost 
nezajišťuje).  

 

PO Školní jídelny vybrala a pozvala odbornou firmu. Ing. Ludvík BERÁNEK LAMB CONSULTING 
LIBEREC při první návštěvě dne 12. 10. 2017 provedl vyhodnocení současného stavu a 
předložil návrhy řešení. Podrobná zpráva v příloze. 

 

Celkovým řešením by byla přístavba kuchyně a stravovacího prostoru.  

Variantou pro získání rychlého zlepšení situace je výměna nábytku, pořízení 
výkonnějších strojů a již zmíněná stavební úprava výdejního prostoru.   

 

Navržené „rychlé“ zlepšení situace nepředstavuje v žádném případě neuváženě 
vynaložené finanční prostředky. Níže uvedené vybavení by samozřejmě muselo být 
pořízeno i v případě celkové přístavby ŠJ.  

Předpokládaný rozpočet: 

320 tis. Kč nábytek do jídelny 

250 tis. Kč dvě výkonné myčky 

450-500 tis. Kč jeden velký konvektomat (20 zásuvů) 

Celkem cca 1 100 tis. Kč 

Ceny jsou uvedeny dle zkušeností s pořizováním tohoto vybavení v ŠJ. Zatím nebylo 
provedeno poptávkové a výběrové řízení – provádět bude PO Školní jídelny. 

PO Školní jídelny se budou podílet na fin.zajištění stavební úpravy prostoru výdeje a 
pořízení dalšího vybavení.  

 



Z celkového počtu žáků školy (729 – stav k 30. 9. 2017) se v jídelně v letošním školním 
roce stravuje denně průměrně 569 dětí. Je samozřejmě potřebné, aby obědvat mohly 
všechny děti ZŠ.  

 

Vzhledem k naléhavé potřebě zlepšit podmínky stravování žáků navrhujeme ZM 
schválit RO OPPŠK č. 51. 

 

Rozpočtová skladba v Kč: 

 

OdPa  SpPo  OrJ OrgC Text                           schválený 
rozpočet 

upravený 
rozpočet 

úprava UR po 
úpravě 

6171 5901 2200 0 
Rozpočtová 
rezerva 
(kap.4) 

0,00 1653 000,00 -1 100 000,00 553 000,00 

3141 6351 2867 52740 
ŠJ Kutná 
Hora 

2 860 000,00 2 860 000,00  1 100 000,00 3 960 000,00 

 

 

Příspěvková organizace obdrží z OPPŠK písemnou úpravu příspěvku na rok 2017 
s vyčíslením výše navrženého rozpočtového opatření OPPŠK č. 51. 

 

 

 

Příloha: vyjádření Školské rady ZŠ Žižkov 

   Vyjádření ředitelky ZŠ Žižkov 

   Průměrný počet denně uvařených jídel  

   Zpráva Ing. Ludvíka Beránka  

 

 

    

 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 

 

 



 



 

 

 



 

 

 



Ing. Ludvík BERÁNEK LAMB CONSULTING LIBEREC provozní kancelář Polubný 879  468 49 KOŘENOV 

www.lambconsulting.cz   tel. 602 101 667   e-mail : lamb.lbc@volny.cz 

 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

VYHODNOCENÍ SOUČASNÉHO STAVU ve Školní jídelně Kremnická 98 Kutná Hora z hlediska : 

 

- výrobní a výdejní kapacity pokrmů 
- technického stavu vybavení a zařízení kuchyně i jídelny  

 

Úvodem 

Na základě požadavku a objednávky příspěvkové organizace Školní jídelny Kutná Hora byla 
provedena 17. 10. 2017 prohlídka kuchyně a zázemí kuchyně (přípravny, sklady, vedlejší prostory). 
Rovně byl sledován provoz kuchyně – příprava pokrmů, výdej pokrmů, činnost při umývání bílého 
nádobí (talíře, misky, příbory, nápojové sklo). 

Ve školní jídelně pracuje 9 pracovníků (pracovnic), z toho 2 na zkrácený pracovní úvazek, 1 na 
zapracování z ÚP + 2 (vedoucí, prodej a evidence stravenek) 

Denně se připravuje 1 druh polévky, 2 hlavní jídla, v PO a PÁ 1 druh hlavního jídla, denně dezert – 
ovoce nebo kompot,  případně zeleninový salát, různé druhy nápojů (čaje, ovocné šťávy, včetně 
vody).  

Rovněž se připravuje denně (zatím) 6 porcí dietních bezlepkových jídel. Tento počet jídel by mohl být 
i vyšší, odhaduje se, že cca 4 % strávníků by mohlo požadovat např. bezlepkové pokrmy, případně 
jiné dietní jídlo. S touto skutečností se bude i školní stravování v krátké době setkávat. 

Příprava dietních pokrmů vyžaduje (bude dále vyžadovat) samostatný prostor při přípravě pokrmů, 
konkrétní opatření při jejich  výdeji.  

Denně se připravuje ve školním roce 2017/2018 průměrně 620 - 630 porcí obědů (31 tříd /průměrně 
20 žáků).  Počet žáků školy v letech 2015 – 2017 se pohybuje okolo 730 žáků      

 

Výroba pokrmů 

Příprava pokrmů je uskutečňována se strojním a technickým vybavením kuchyně – varny a dalších 
prostor instalovaném v roce 1994 (viz také projektová dokumentace), To sice svědčí o kvalitě 
zpracování těchto kuchyňských strojů, ale zároveň  potvrzuje, že stroje a zařízení jsou již technicky i 
provozně zastaralé,  tedy s nižším výkonem, vyšší spotřebou energií a vody. 

U některých pokrmů objemově nedostačuje na počet vyráběných a vydávaných pokrmů.  

V roce 1994 byla kuchyně projektována z tehdy dostupných kuchyňských zařízení, strojů a vybavení 
pro  výrobu a podávání cca 500 porcí hlavních jídel.  

http://www.lambconsulting.cz/
mailto:lamb.lbc@volny.cz


 

Vybavení kuchyně (1994) – varny je doplněno o 2 konvektomaty (zn. Rational a Retigo). 

Vzhledem k morálnímu i fyzickému opotřebení vybavení a zařízení lze konstatovat, že výroba pokrmů 
v jídelně je náročná na manuální práci a je také náročná nákladově.  

Vzhledem k tomu, že výdej pokrmů (viz dále) je uskutečňován ve 4 výdejních časech od 10,45 do 
13,30 hodin (v souladu s koncovými časy vyučování).  

 

Není optimálně zajištěno udržování pokrmů ve výdejní teplotě od uvaření do posledního  výdeje - 
což trvá 3 hodiny. Tato teplota - minimálně 65° (nejméně 63°C a dohřívat – mít nahřáté talíře).  

Tento požadavek vyplývá z předpisu  Evropského parlamentu a Rady (ES) č. 852/2004 o hygieně 
potravin, která je aplikována do našeho právního řádu (viz zákon o ochraně veřejného zdraví 
č.258/2000 Sb. a vyhlášky č. 137/2004 Sb.) a měla by být stanovena a dodržována podle provozního 
hygienického předpisu školní jídelny (nebyl předmětem auditu) – Příručka správné hygienické praxe 
na zásadách systému kritických bodů (HACCP). 

Dodržování teploty při udržování hotových pokrmů by mělo být tzv. kritickým bodem (CP). 
Kontrolní orgán (KHS) není kompetentní nemožnost dodržování udržovací teploty do výdeje a při 
výdeji pokrmů jakkoli tolerovat.   

 

Mytí nádobí  probíhá ve 2 myčkách typu M 1000 ( které nevyhovují potřebám. Dnes jdou již po více 
jak 20 letech provozu rovněž morálně a funkčně zastaralé,  s nižším výkonem, vyšší spotřebou vody, 
mycích prostředků i elektrické energie. Plocha umyvárny 19 m2. 

 

Výdej 2 pokrmů se uskutečňuje z 1 výdejního místa, výdej polévky do misek z vedlejšího výdejního 
místa, nápoje, dezerty - saláty jsou umístěny zvlášť a ve vitríně. Není možné  používat podnosy, 
protože nelze z technických i provozních  důvodů  instalovat rampu pro posun podnosů. Plocha 
výdejny činí 10 m2. 

 

Výdej pokrmů 

V souladu  s rozvrhem vyučování ve škole a koncovými časy vyučování je  výdej pokrmů uskutečňován 
v jednotlivých dnech v týdnu- v  časech :  

10,45 ( v týdnu 2x 4 třídy x 20 žáků, 1 x 3 třídy x 20, 2 x se nevydává )   

11,45 ( v týdnu 3x 8 tříd   x 20 žáků, 1 x 9 tříd   x  20,1 x 11 tříd x 20 žáků)   

12,45 (v týdnu  3x 11 tříd x 20 žáků, 2 x 10 tříd  x 20 žáků) 



13,30 (v týdnu  3x 9 třídy x 20 žáků, 1 x 8 tříd, 1x 12 tříd, kdy 3 třídy x 20 žáků přicházejí o 10 minut 
dříve. 

Z přehledu časů výdejů a počtu žáků, kteří na oběd v určenou dobu přicházejí, vyplývá, že   

výdej pokrmů a mytí nádobí jsou rovněž  tzv. úzkým profilem činnosti kuchyně.  

Výdej pokrmů je uskutečňován žákům do talířů (polévková miska, talíř na hlavní jídlo, miska, sklenka 
na nápoj), kteří si je odnášejí k jídelním stolům, prázdné talíře a sklo opět odnášejí zpět do 
umyvárny.  

Tím se také prodlužuje doba pobytu v jídelně, komplikuje pohyb strávníků, případně se i  stresově 
zkracuje doba využitelná pro konzumaci pokrmů.  

To je ze zdravotního i společenského hlediska nežádoucí. 

 

Jídelna  

Plocha jídelny činí 176 m2, je zde umístěno 35 stolů a 150 míst u stolu (MUS).  

Z jednoduchých počtů a porovnání  času na výdej pokrmů, přesun strávníka od výdeje k jídelnímu 
stolu, počtu míst u stolů, času na zpětné  odložení použitého nádobí do umyvárny, je evidentní, že 
kapacita MUS v jídelně je nedostatečná (viz plocha jídelny, počet MUS, počet stolů).  

Tento stav vede rovněž k předkládání návrhů jak kapacitu jídelny zvýšit např. výměnou nábytku 
(stoly a židle).   

 

Základní parametry pro  nábytek do jídelny  - které je zapotřebí respektovat (podle NIS – 
nábytkářský informační systém a výsledků studie ing. architekta Dlabala, který se problematikou 
rozměrů nábytku a potřebných ploch nebo vzdáleností dlouhodobě zabýval) : 

Jídelní stůl  - je určen ke stolování. Při stolování je zapotřebí sedět vzpřímeně (zdravotní i 
společenské důvody) 

Kulaté stoly – potřebují více místa (nedoporučuje se) 

 

Rozměry při stolování  

stolové desky – pro stolování 2 +2 osoby, sedící proti sobě (v mm)  

750 x 1100   - dostačující  

600 x 1100   - minimální 

750  - šířka jídelního stolu pro 2 stolující osoby 



750  - výška stolu 

1100 – ulička „mezi“ pro průchod (minimálně) 

530 – optimální průchod za sedadlem (židlí) 

600  - prostor mezi jednotlivými strávníky 

600 x 500 dostačující prostor pro stolování jedné osoby ( minimální prostor 550 x 325) 

240 - 320 – vzdálenost horní plochy sedáku židle (lavice) od horní plochy stolu  

 

Z výše uvedeného vyplývá, že počet míst u stolu (MUS) v jídelně je limitován uváděnými rozměry a 
vzdálenostmi, plochou jídelny.  

Odhad zvýšení počtu míst u stolu (MUS) pořízením nového vhodného  nábytku  + 10 – 20%, 

skutečné zvýšení počtu MUS se zjistí např. empiricky (uličky, rozměry nábytku). 

 

Závěrem 

Provozně-technické vybavení a zařízení kuchyně i jídelny je jednoznačně nevyhovující k potřebám  
stravování žáků školy. (Zařízení a vybavení je již zastaralé a málo výkonné – vesměs starší 20 let, 
podlahová plocha jídelny je v podstatě nedostatečná).  

Počet stravovaných žáků školy by určitě mohl být i vyšší, což je ze zdravotního i společenského 
hlediska žádoucí. 

Kromě dále navrhovaných operativních opatření by situaci komplexně vyřešilo  pouze 
prostorové rozšíření školní kuchyně i jídelny např. přístavbou 

 

 

 

Navrhovaná opatření 

- Přemístit část stravovaných žáků (vyšší ročníky) do jiné (sousední) školní jídelny – cca 60 až 
100 stravovaných 
 

- Dovybavit kuchyni pro přípravu pokrmů a udržování hotových pokrmů ve výdejní teplotě 1 
konvektomatem  - vybrat (nejlépe s odborníkem) funkčně i cenově nejvhodnější typ 
 



- Pro výdej pokrmů nově navrhnout, upravit a vybavit  prostor výdeje pokrmů tak, aby se 
zkrátila doba  výdeje pokrmů. Pro strávníky používat podnosy, což zjednoduší pohyb 
stravovaných v jídelně a zkrátí dobu pobytu v jídelně 

 

- Pro mytí stolního nádobí (talíře, příbory, misky, sklenice) nově navrhnout uspořádání mytí 
v nové, výkonnější myčce (o vhodném typu myčky a uspořádání umyvárny se poradit nejlépe 
s odborníkem). Vybrat funkčně i cenové nejvhodnější typ         
 

- Vybavit jídelnu jiným typem nábytku, který by efektivněji využíval prostor jídelny, aby se tak 
docílilo zvýšení počtu míst u stolů (MUS). 
 

- Staré zařízení  a vybavení  lze odprodat za zůstatkovou cenu 
 

 

Návrh dalšího postupu  

- Výše uvedenou zprávu využít pro jednání ve vedení města (související financování úprav a 
nákupu nových strojů nebo vybavení) 

 

- Prostřednictvím LAMB CONSULTING LIBEREC (Ing. L. Beránek) provést : 
-orientační zaměření současného stavu výdejna, umyvárna, jídelna  (současné vybavení), 
připravit návrh nového řešení (vhodné vybavení, zařízení) 

   

             -ve spolupráci s projektantem gastro zakreslit nové řešení a uspořádání 

              navrhnutého vhodného vybavení a zařízení, připravit  cenovou kalkulaci 

              využitelnou pro jednání o financování 

 

-  Vhodné vybavení do jídelny – navrhnout, vybrat, ověřit optimální cenu 
 

 

 

 

 

Vypracoval :  ing. Ludvík Beránek 

LAMB CONSULTING LIBEREC  

24.10.2017   
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